
Zápis č. 11

ze zasedání Výboru pro regionální rozvoj

Zastupitelstva Olomouckého kraje

Ze dne 18. října 2010

Přítomni: Nepřítomni:

František Kubíček

Mgr. Eduard Kavala

Ing. Josef Kopečný

Ing. Jiří Krátký 

Ing. Petr Krill 

Mgr. Zdeněk Lakomý

RSDr. Josef Nekl

Ing. Jitka Palková 

Ing. Marek Pazdera 

Ing. Marek Podlaha

Ing. Jaromír Řezáč 

Pavel Stejskal 

Ing. Miroslav Študent 

Josef Švec 

Omluveni: 

Ing. Jaromír Czmero

Miloslav Číhal 

Ing. Miroslav Kapoun

Ing. Martin Kučera

Mgr. Josef Kulíšek 

Ing. Pavel Martínek 

PhDr. Jan Závěšický  

Hosté:

Doc. MUDr. Marián Hajdúch, Ph.D.

Doc. RNDr. Ondřej Haderka, Ph.D.

Prof. RNDr. Ivo Frébort, CSc. Ph.D.

Ing. Jiří Herinek

Ing. Marta Novotná

Bc. Hana Brožková 

Garant za Radu Olomouckého kraje:

Ing. Pavel Horák

Program:
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1. Úvod, kontrola usnesení 

2. Aktuální informace z ROK, ZOK

3. Rozvojové projekty Univerzity Palackého Olomouc

4. Vědeckotechnický park a Podnikatelský inkubátor Univerzity Palackého Olomouc

5. Různé

Zápis:

1. Zahájení, kontrola usnesení

Úvodem  zasedání  se  slova  ujal  garant  Výboru  pro  regionální  rozvoj,  náměstek
hejtmana Ing.  Pavel  Horák.  Přívítal  přítomné, krátce představil  program dnešního
zasedání  a  upozornil  na  klíčový  význam  inovací  pro  rozvoj  regionu.  Zejména
zdůraznil  nutnost  propojení  vědy a výzkumu s praxí.  Poté  náměstek předal  slovo
předsedovi  Výboru  Františku  Kubíčkovi.  Ten  přivítal  přítomné  členy,  náměstka
hejtmana Pavla Horáka a pozvané hosty. Poděkoval za poskytnutní prostor v areálu
Vědeckotechnického parku Univerzity Palackého pro dnešní zasedání a představil
program.  Následně  vyzval  členy  výboru  k hlasování  o  jeho  podobě.  Po
jednomyslném schválení programu se slova na výzvu Ing. Pavla Horáka ujal ředitel
Vědeckotechnického  parku  Ing.  Jiří  Herinek.  Vyjádřil  potěšení  nad  možností
představit  členům  Výboru  práci  VTP  UP  přímo  na  půdě  Univerzity  Palackého.
Program, který bude členům Výboru za okamžik představen, označil za klíčový pro
budoucí úspěšný rozvoj  Olomouckého kraje.  

2. Aktuální informace z ROK, ZOK

Po úvodních  slovech  přešel  náměstek  Pavel  Horák  k informacím z  ROK a ZOK.
Zdůraznil mimořádný úspěch programu na zateplení a výměnu oken. Ten bude končit
v říjnu. Za rok a čtvrt  jeho trvání  bylo  vyčerpáno z rozpočtu OK téměř 16 milionů
korun, což znamenalo celkové stavební náklady ve výši téměř 150 milionů korun.
Tato částka reprezentuje asi 1800 podpořených bytových jednotek. Tento program
tedy  pomohl  najít  práci  stavebním  firmám,  úspořil  energií  domácnostem
a v neposlední řadě též zvýšil estetický dojem budov v Olomouckém kraji. Dále Ing.
Horák  uvedl,  že  Rada  stojí  před  rozhodnutím,  zda  s programem  pro  příští  rok
pokračovat a uvolnit např. částku 10 milionů korun pro stejný účel. Dále Ing. Horák
předal slovo tajemnici Ing. Pruknerové, aby seznámila členy Výboru s problematikou
letiště a Bruselského zastoupení. Tajemnice se ujala slova s aktuálními informacemi
o letišti Přerov. Upozornila, že stejná problematika byla předmětem jarního zasedání
Výboru.  Zde  byli  členové  informováni  o  zpracování  aktualizace  podnikatelského
plánu.  Ten  byl  na  konci  srpna  dokončen,  během září  projednán  ve  statutárních
orgánech  obou  krajů  a  města  Přerov  a  v tomto  týdnu  bude  dokončen  anglický
překlad. Následně bude prostřednictvím Úřadu regionální rady předán do Bruselu na
Evropskou  komisi  ke  schválení.  Stanovisko  komise  by  mělo  být  známo  do  čtyř
měsíců a daří se tedy dodržovat naplánovaný harmonogram ROP Střední Morava.
Také  o  problematice  zastoupení  OK  v Bruselu  jsou  členové  výboru  pravidelně
informováni.  V současnosti  má  nově  založené  sdružení  s  názvem  OK4EU  již
přidělené IČO a sídlí v kanceláři v Českém domě, pronajaté od Středočeského kraje.
Činnost  zatím nebyla  zahájena,  protože není  ustanovena správní  rada.  Předseda
Výboru  poděkoval  náměstkovi  Ing.  Horákovi  a  tajemnici  Ing.  Pruknerové  za
vyčerpávající  informace  z jednání  ROK  a  ZOK  a  předal  slovo  prvnímu
z přednášejících hostů, profesoru Ivu Frébortovi.
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3. Rozvojové projekty Univerzity Palackého Olomouc

Třetí bod programu představil Prof. RNDr. Ivo Frébort, CSc. Ph.D. Ve své prezentaci
s názvem  Centrum  regionu  Haná  pro  biotechnologický  a  zemědělský  výzkum
seznámil  přítomné  s vlivem  nových  technologií  na  větší  výnosy  v zemědělství,
problematikou  geneticky  modifikovaných  plodin   a  představil  i  klíčové  pracovníky
centra. Nechybí  mezi nimi například profesor Miroslav Strnad, pod jehož vedením
vyvinul tým vědců růstový regulátor olomoucin, který působí proti stárnutí pokožky
a média  ho  nazývají  „elixírem  mládí“.  Po  skončení  prezentace  vznesl  dotaz
Ing. Krátký, kterého zajímalo, jak účinně aplikovat nové objevy na rozsáhlé plochy
nevyužívané  půdy  na  Jesenicku.  Profesor  Frýbort  bohužel  nemohl  odpovědět,
protože tato  problematika  není  v gesci  vědců,  zabývajících  se  biotechnologickými
aplikacemi.  Dále  vznesl  dotaz  Ing.  Petr  Krill.  Toho  zajímaly  očekávané  výstupy
a úspěchy  tohoto  centra.   Pan  Frébort  odpověděl,  že  takzvanými  monitorovacími
indikátory  jsou  publikace,  patenty  či  aplikační  vzory.  Dalším  monitorovacím
indikátorem je i hospodaření centra, kdy se očekává, že po čtyřech letech provozu by
centrum mělo být finančně soběstačné. Dalším monitorovacím indikátorem je počet
úspěšných  absolventů  tohoto  oboru,  takže  nepřímým  indikátorem  je  zvýšení
vzdělanosti  v regionu.  Předseda  Výboru  poděkoval  profesoru  Frébortovi  a  předal
slovo  dalšímu  přednášejícímu.  Tím  je  Doc. MUDr.  Marián  Hajdúch,  Ph.D.,  který
představil projekt BIOMEDREG a klastr MedChemBio. Ve své prezentaci upozornil,
že klíčoví vědci z oblasti medicíny pocházejí z našeho regionu. Také první úspěšný
přenos tkání byl podle Doc. Hajdúcha proveden v Olomouci (transplantace rohovky).
Prezentace dále představila plánovanou dostavbu teoretických ústavů v prostorách
Fakultní nemocnice Olomouc a další informace o výzkumu a vývoji léčiv. Vzhledem
k tomu,  že  k této  problematice  nebyly  vzneseny  žádné  dotazy,  představil  svou
prezentaci  s názvem  Regionální  centrum  pokročilých  technologií  a  materiálů
Doc. RNDr. Ondřej Haderka, Ph.D. Z jeho prezentace se členové Výboru dozvěděli
o nejnovějších  výzkumných  programech  z oblasti  nanotechnologií.  Ani  k této
problematice nebyly vzneseny žádné dotazy. Předseda Výboru, František Kubíček,
tedy poděkoval hostům za prezentace a přešel ke čtvrtému bodu programu.  

 

4. Vědeckotechnický  park  a  Podnikatelský  inkubátor  Univerzity  Palackého
Olomouc

Čtvrtý bod programu představil ředitel Vědeckotechnického parku, Ing. Jiří Herinek.
Ten představil  činnost  Vědeckotechnického Parku a  Podnikatelský  inkubátor  jako
nástroj pomoci začínajícím podnikatelům se zajímavými nápady. Prezentaci doplnil
informací o nové soutěži Podnikavá hlava. Ta oceňuje právě zajímavé podnikatelské
nápady.  Vítěz  získá  finanční  obnos  a  roční  bezplatný  pronájem  prostor
v podnikatelském inkubátoru. Po ukončení prezentace vznesl dotaz Ing. Krill, kterého
zajímalo,  zda v inkubátoru nalezne zázemí i  šikovný vynálezce bez dostatečného
množství  finančních  prostředků.  Ing.  Herinek  odpověděl,  že  je  možno  podrobně
popsat  účel  vynálezu  a  snažit  se  nakontaktovat  vynálezce  směrem k investorovi,
kterého  by  mohl  vynález  zajímat.  Ing.  Herinek  zároveň  připustil,  že  problémem
našeho regionu je nedostatek investorů ochotných investovat prostředky do místních
vynálezců.  Inkubátor  se  tedy  snaží  vytvořit  prezentaci  tohoto  vynálezu  tak,  aby
případného  soukromého  investora  co  nejvíce  zaujal.  Nadprůměrně  bohatí  lidé
bohužel  směřují  své  zájmy  výhradně  do  zahraničí.  K debatě  se  připojil  docent
Hajdúch,  který  upozornil,  že  registrace  patentu  stojí  okolo  3.000,00  Kč,  což  se
řešitelné  i  z prostředků samotného vynálezce.  Vzpomněl  dále na  svou zkušenost
z návštěvy Silicon Valley,  kde je naopak hlad po nápadech nadprůměrný a svého
investora si  tam najde i  zdánlivě bezvýznamná idea. Slova se ujala Ing. Palková
s připomenutím programu ALFA, který bude řešit  právě propojení výzkumu s praxi
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a podpoří tak realizaci zajímavých a inovativních nápadů. Pan Herinek dále připustil,
že nejsložitější  je sehnat  peníze na vyrobení  prototypu vynálezu.  Debatu shrnula
tajemnice  Výboru  Ing.Pruknerová  odkazem  na  právě  zpracovávanou  Regionální
inovační strategii Olomouckého kraje (RIS OK), která prioritně řeší přenos výzkumu a
vývoje  do praxe,  a  vyjádřila  přesvedčení,  že  prezentované  projekty  UP Olomouc
budou zohledněny při tvorbě podpůrných nástrojů RIS OK. K debatě se připojila Ing.
Marta Novotná. Upozornila na konferenci a workshop, který se konal v polovině září
ve Štýrsku. Zde místní univerzity ve spolupráci s klastry a VT parky především ze
Střední Evropy prezentovaly své rozvojové projekty. Zásadní snahou štýrské vlády a
univerzity  bylo  nalezení  partnerských kontaktů kvůli  realizaci  těchto projektů.  Ing.
Novotná  dále  doplnila,  že  všechny  prezentované  projekty  byly  dlouhodobého
charakteru, pravidla jsou zde tvrdší a udržitelnost musí být minimálně 15 let. Doc.
Hajdúch uvedl, že podobně tvrdé jsou i jejich projekty, které mají udržitelnost do roku
2018 a stejně dlouhou dobu musí trvat i zaměstnanost. Dále Doc. Hajdúch uvedl, že
dnešní setkání Výboru s představiteli Univerzity by rozhodně nemělo být ojedinělé.
Jedině pravidelná setkání mohou být zárukou posunu aplikace vědy a výzkumu do
praxe. Ing. Novotná navrhla setkání na Partnerských dnech regionů, které se budou
konat  ve  dnech  3.-5. 11. 2010.  Zde  se  budou  prezentovat  všechny  partnerské
regiony  včetně  našeho.  Zde  je  jedinečná  možnost  představit  výsledky  práce
univerzity jedenácti partnerským regionům Olomouckého kraje. 

5. Různé

V tomto  bodě  programu  předseda  Výboru  pan  František  Kubíček  navrhl  termín
dalšího  zasedání  VRR  a  vyzval  přítomné,  aby  případné  návrhy  na  témata
k projednání zasílali v dostatečném časovém předstihu.   

Další termín zasedání VRR je plánován na pondělí  dne 6. 12. 2010. Vzhledem
k tomu, že pan náměstek Ing.  Pavel  Horák pozval  všechny členy Výboru na
slavnostní oběd, místo setkání bude ještě upřesněno. 

S organizační  informací  se  přihlásila  tajemnice  Výboru  Ing.  Michaela  Pruknerová.
Vyzvala  přítomné,  aby  kvůli  hladkému  průběhu  vyplácení  odměn  za  členství  ve
Výboru zaslali nejpozději do konce listopadu změnu příjmení, adresy, čísla účtu, či
zdravotní  pojišťovny.  Závěrem  předseda  Výboru  poděkoval  všem  přítomným  za
účast, pogratuloval nově zvoleným zastupitelům obcí a ukončil zasedání.

V Olomouci dne 20. 10. 2010

……………………………….
František Kubíček
předseda výboru

Příloha:

Prezenční listina
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